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Transport- og Bygningsudvalget har i brev af 8. december 2015 stillet mig føl-

gende spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Villum Christensen (LA). 

Spørgsmål nr. 161: 

Ministeren bedes i forlængelse af notatet ”Status for Signalprogrammet” (TRU 

alm. del – bilag 1) redegøre for, hvorledes det danske signalprogram tager høj-

de for og indarbejder de erfaringer, man allerede har indhøstet i andre europæ-

iske lande med indførelse af ERTMS. 

Svar: 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Banedanmark, som oplyser, at: 

”Allerede under forberedelsen af Signalprogrammet blev erfaringer fra udlan-

det inddraget i forberedelsen af programmet. Lige siden har Signalprogrammet 

været i jævnlig dialog med udenlandske signalprogrammer og infrastrukturfor-

valtere. Det er sket ved studiebesøg i og fra udlandet, ved dialog mellem en-

keltpersoner og i formaliserede samarbejdsfora som ERTMS Users Group. 

I ERTMS Users Group sidder infrastrukturforvalterne fra Belgien, Danmark, 

Frankrig, Italien, Nederlandene, Norge, Spanien, Storbritannien, Sverige og 

Tyskland, som alle har større ERTMS-projekter undervejs. Medlemmerne deler 

deres projekterfaringer, og fælles problemstillinger diskuteres af eksperter i 

dedikerede arbejdsgrupper. Sammen bliver medlemmerne enige om deres fore-

trukne løsninger for fremtidens interoperable europæiske jernbanenetværk. 

Disse løsninger drøftes med leverandørerne af signaludstyr og Det Europæiske 

Jernbaneagentur.” 

Med venlig hilsen 

Hans Chr. Schmidt 
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